
Zápis z 16. jednání komise životního prostředí ze dne 6.6.2022. 
Zasedací místnost městského úřadu Červený Kostelec. 
Jednání bylo zahájeno v 16 hodin. 
 
Zúčastnění členové: Tomáš Matyska – předseda komise, Vladislav Kmoch, Richard Kosinka, 
Omluvili se:   Jiří Duroň, Mgr. Petr Kafka, Ing. Jan Staněk, Ing. Hana Škodová 
Nezúčastnění členové: Adam Čepelka, Petr Pacák, Pavel Plíštil, Antonín Šlechta 
Tajemník komise:   Štěpán Křeček 
Pověřený člen rady:  Jiří Regner – omluvil se 
 
Pozvánka a podklady pro jednání komise byly odeslány pod č.j.: 05758/2022/VYST ze dne 20.5.2022. 
 
1. Zahájení a program jednání komise. 
Jednání komise není přítomna nadpoloviční většina členů komise. Komise není usnášeníschopná. Přesto jednání 
komise proběhlo. 
 
Program jednání: 

1. Zahájení a program jednání komise. 
2. Kontrola plnění zadaných úkolů RM a kontrola usnesení z minulých jednání komise. 
3. Návrh nové výsadby dřevin ve volné krajině Červeného Kostelce. 
4. Posouzení stavu dřevin v Červeném Kostelci pro rok 2022. 
5. Odpadové hospodářství města. 
6. Příprava aktualizace záplavového území vodního toku Olešnice. 
7. Záměr rekultivace bývalé skládky odpadů na Bohdašíně. 
8. Různé. 

  
2. Kontrola plnění zadaných úkolů RM a kontrola usnesení z minulých jednání komise. 
Předchozí jednání komise životního prostředí proběhlo 21.3.2022. 
 
3. Návrh nové výsadby dřevin ve volné krajině Červeného Kostelce. 
Komise životního prostředí delší dobu diskutovala možnosti realizace dalších výsadeb ve volné krajině Červeného Kostelce. 
Výsadbový materiál a sazenice dřevin jsou připraveny v městském zahradnictví. Bohužel během podzimu 2021 se 
nepodařilo realizovat novou výsadbu ovocných dřevin v Olešnici v blízkosti komunikace - les Občina - TESMEN                   
na městském pozemku parc. č. 2239 v katastrálním území Olešnice u Červeného Kostelce. Komise navrhuje městu provést 
aktualizaci pasportu veřejných komunikací v majetku a správě města, v rámci které by uvedený pozemek parc. č. 2239 
katastrálním území Červený Kostelec nebyl pomocným silničním pozemkem. 
 
Komise životního prostředí se domluvila, že zatím nepoužitý pořízený výsadbový materiál a sazenice stromků budou použity 
na dosadbu v lokalitě Horní Kostelec – Končinský kopec v dalších letech. Pan Regner a pan Křeček prověří stav polní cesty, 
která by měla být na městském pozemku, a soulad s údaji v katastru nemovitostí a katastrální mapou. Toto prověření bude 
sloužit jako podklad pro naplánování další výsadby v lokalitě směrem ke Končinám. V lokalitě Horní Kostelec ve směru ke 
Končinám bude ještě výsadba upravena podle požadavku pana Jana Řezníčka (tel.: 728 432 157), vlastníka jednoho ze 
sousedních pozemků. 
 
Další vhodná lokalita pro novou výsadbu dřevin se nachází v blízkosti polní cesty za ulicí Přemyslova ve směru ke Končinám 
v Červeném Kostelci. Jedná se o jihovýchodní část městského pozemku polní cesty parc. č. 1156/4 v katastrálním území 
Červený Kostelec sousedící z jihu s blokem orné půdy na pozemku parc. č. 574/1 v katastrálním území Červený Kostelec. 
Tuto lokalitu tvoří poměrně široká mez a průleh travního porostu lemující městskou polní cestu, kde by šlo realizovat novou 
výsadbu. Komise zde doporučuje nevysazovat ovocné dřeviny, ale jiné listnaté druhy dřevin, které více patří do místní 
krajiny. Komise doporučuje zde provést výsadbu jírovců. 
 
Pan Křeček prověřil možnosti realizace nové výsadby v této lokalitě a možné finanční zdroje. Pan Křeček doporučuje 
spolupracovat s ústavem Sázíme stromy, z. ú., IČ 02626870, Praha 8 (www.sazimestromy.cz). Jedná se o neziskovou 
organizaci, jejímž posláním je „zazeleňovat“ místa všude tam, kde to má smysl, za pomoci dobrovolníků, financí získávaných 
od soukromých firem a na pozemcích vybíraných ve spolupráci s obcemi a městy. Komise tuto formu spolupráce s uvedenou 
organizací doporučuje. Do budoucna nebude třeba tak žádat RM o mimořádné poskytnutí financí na provedení výsadby 
dřevin komisí životního prostředí. Výsadba bude realizována členy komise za finanční pomoci soukromých firem, které by 
rádi podpořili ochranu životního prostředí formou podpory realizace nových výsadeb. Toto by řešili v rámci svého marketingu 
a PR. Ústav Sázíme stromy, z. ú., by byl prostředníkem mezi městem a těmito soukromými společnostmi. Komise životního 
prostředí doporučuje navázat v této věci spolupráci s místními firmami. 
 



Mez a průleh travního porostu lemující městskou polní cestu na pozemku parc. č. 1156/4 v katastrálním území Červený 
Kostelec je délky cca 22 m a šířky od 2 do 7 m. Komise životního prostředí zde doporučuje vysadit jírovce v počtu 5 sazenic. 
Komise se na jírovcích shodla i v širším počtu členů prostřednictvím e-mailů. 
 
V lokalitě se již jeden jírovec západních směrem nachází. Zde také rostou jedna lípa a javor klen. Přilehlý pozemek parc. č. 
574/1 v katastrálním území Červený Kostelec je ve vlastnictví Jana Laštovičky ze Zábrodí, který s výsadbou předběžně 
ústně souhlasí. Pan Křeček s ním dále jedná k získání písemného souhlasu. Na uvedeném bloku orné půdy hospodaří 
zemědělský podnikatel Obchodní družstvo IMPRO, se kterým také již bylo jednáno. Jednání vede pan Regner. 
 
Na komisi životního prostředí zazněl návrh na provedení výsadby dřevin v blízkosti sousední polní cesty směrem na východ 
od výše uvedené lokality. Jedná se o část pozemku parc. č. 1156/3 v katastrálním území Červený Kostelce. Zde přítomní 
členové komise navrhují výsadbu ovocných dřevin. Pan Křeček po jednání komise následně ověřil vlastnictví uvedeného 
pozemku. Tento pozemek vlastní osm majitelů, z nichž někteří jsou v katastru nemovitostí nedostatečně identifikovaní. Je 
možné, že již budou po smrti. Z těchto důvodů a také, že se nejedná o městský pozemek, pan Křeček od návrhu provést zde 
výsadbu dřevin doporučuje upustit. 
 
Jako rezervní lokalita pro možnou další výsadbu dřevin do volné krajiny Červeného Kostelce komise oprášila starší návrh a 
to pozemek parc. č. 2070 v katastrálním území Olešnice u Červeného Kostelce, tak jak je uvedeno v zápisech z minulých 
jednání komise životního prostředí. Jedná se o lokalitu v Olešnici v blízkosti suchého poldru. 
 
4. Posouzení stavu dřevin v Červeném Kostelci pro roky 2022 a 2023. 
Komise životního prostředí byla seznámena se záměrem v letošním roce a i v roce 2023 provést další posouzení stavu 
dřevin v Červeném Kostelci. Posouzení je děláno ve spolupráci se společností SAFE TREES, s. r. o. již od roku 2018. Data 
o dřevinách jsou i veřejně přístupná na webu www.stromypodkontrolou.cz a také slouží jako podklad pro pasport veřejné 
zeleně města Červený Kostelec v systému GRAMIS. 
 
Protože některá data o dřevinách, zvláště z roku 2018, již nejsou aktuální, komise životního prostředí navrhuje pro roky 2022 
a 2023 provést revizi a nové posouzení stavu dříve posouzených dřevin. I když data jsou panem Křečkem ve spolupráci 
s odborem místního hospodářství pravidelně editována, stav se u některých dřevin značně změnil, a proto z těchto důvodů je 
třeba provést nové posouzení. Některé dřeviny byly také již nahrazeny novou výsadbou (lokality – prostor mezi školami a 
fotbalový stadion). Do nového posouzení dřevin budou zahrnuty i lokality, které doposud nebyly zmapovány (např. dřeviny 
v blízkosti rybníka Krčmařík). Posouzení se týká větších dřevin na městských pozemcích, ale také i větších dřevin, které 
rostou na jiných pozemcích, které jsou veřejnými prostranstvími města. Komise toto doporučuje zahrnout do požadavků 
v rámci přípravy rozpočtu města pro rok 2023.  
 
5. Odpadové hospodářství města. 
Členové komise životního prostředí byli seznámeni s aktuálním stavem projektu zavedení sběru papíru a plastů přímo 
v domácnostech Červeného Kostelce. V současné doby probíhá tento sběr již z 1152 domů a je do něj zapojeno 5670 
občanů města. V červnu 2022 probíhají ještě výdejní dny nádob ve sběrném dvoře odpadů. V období letních prázdnin 2022 
bude pozastaveno přihlašování se a výdej nádob ve sběrném dvoře odpadů. Těm, kteří jsou přihlášeni, a nádoby si 
nevyzvednou, budou jejich přihlášky zrušeny. Od 1.9.2022 bude probíhat nové kolo přihlašování se o nádoby a výdej nádob. 
V současné době je rozdáno již necelých 94 % nádob. Nádoby na plasty jsou všechny rozdány, zbývá několik nádob na 
papír. Lidé si mohou pořídit svou vlastní nádobu (např. na plasty) a město zajišťuje jejich svoz podle svozového kalendáře. 
 
Komise životního prostředí byla seznámena s návrhem na úpravu počtu kontejnerů na plasty a papír na veřejných 
stanovištích města od 1.9.2022. Není záměr nějaké stanoviště zcela zrušit. 
 
Komise byla seznámena s výsledky soutěže O čistou obec 2021. Červený Kostelec získal titul Skokan roku za rok 2021 
v kategorii obcí nad 2000 obyvatel. Soutěž se týká produkce a sběru tříděných odpadů. 
 
Komise byla informována o způsobech odstraňování bioodpadů rostlinného původu v Červeném Kostelci a o nově 
uzavřeném dodatku smlouvy s panem Ing. Jansákem. 
 
Komise se zabývala přípravou nového provozního řádu sběrného dvora odpadů platného od roku 2023. S tím souvisí získání 
nového povolení provozu sběrného dvora odpadů ze strany krajského úřadu podle nového zákona o odpadech. Komise se 
změnami související s novou legislativou odpadového hospodářství města bude zabývat na příštím jednání. 
 
6. Příprava aktualizace záplavového území vodního toku Olešnice. 
Již v roce 2017 došlo ke stanovení záplavového území vodního toku Olešnice. Při stanovování záplavové území se 
vycházelo z podkladů zpracovaných v roce 2016. Od té doby došlo v území k několika změnám, které mohou ovlivnit průběh 
povodně, odtokové poměry v území a k realizaci několika staveb související s vodním tokem Olešnice. Z těchto důvodů 
v březnu 2022 požádal odbor výstavby a životního prostředí, jako příslušný povodňový orgán města Červený Kostelec 
v období mimo povodeň, správce vodního toku Povodí Labe, státní podnik, k přípravě podkladů aktualizace záplavového 



území a podání návrhu na tuto změnu na příslušný krajský úřad. V současné době uvedený podnik povodí připravuje 
zadávací dokumentaci veřejné zakázky na zpracování projektu aktualizace uvedeného záplavového území. V rámci 
připravované změny pravděpodobně dojde také ke změně aktivní zóny (inundance) záplavového území, ve které platí striktní 
omezení ke zvládání případných povodňových rizik (např. omezena je zde výstavba). Změna záplavového území by mohla 
být platná koncem roku 2023.  
 
7. Záměr rekultivace bývalé skládky odpadů na Bohdašíně. 
Komise životního prostředí byla seznámena s aktuálním stavem projednávání připravované rekultivace bývalé skládky 
opadů na Bohdašíně. Přípravě a provedení rekultivace v současné brání omezení plynoucí z podmínek pro získání možné 
finanční dotace na realizaci. Je totiž nutné, aby všechny pozemku skládky byly městské, což zatím není. Velká část 
pozemků se již převedla do vlastnictví města, ale stále jsou zde pozemky ve vlastnictví státu. Právo hospodařit s majetkem 
státu má Státní pozemkový úřad. Jednání s tímto úřadem trvají již několik let. V současné době je předpoklad, že stát 
umožní převod dotčených pozemků na město po schválení připravované změny č.1 Územního plánu města Červený 
Kostelec, v rámci které je navrhováno zařadit pozemky do ploch zeleně. Změna územního plánu by mohla být platná do 
konce roku 2022. Pro převod státních pozemků na města je totiž nutné, aby při převodu bylo vyřešeno budoucí určení 
uvedených pozemků pro zeleň. Po převodu pozemků může město činit další kroky vedoucí k rekultivaci skládky. S tímto 
postupem byl seznámen i Městský úřad Náchod, odbor životního prostředí, který je příslušným správních úřadem 
odpadového hospodářství. 
 
V souladu se zákonem o odpadech je povinnost provozovatele skládky provést po ukončení provozu rekultivaci. Tato 
rekultivace musí být provedena nejpozději do 30 let. Provoz skládky na Bohdašíně byl ukončen rozhodnutím Okresního 
úřadu v Náchodě dne 22.4.1993. Rozhodnutí nabylo právní moci v květnu 1993. Zákonná lhůta pro rekultivaci končí tedy 
v květnu 2023. Po tomto datu může být správním úřadem rozhodnuto, že bývalá nerekultivovaná skládka odpadů je tzv. 
starou ekologickou zátěží. Potom hrozí, že město, jako bývalý provozovatel skládky, bude muset provést odstranění této 
zátěže, tj. odstranění celé skládky, nejen provést její rekultivaci. 
 
Komise životního prostředí doporučuje připravit rekultivaci skládky tak, aby jakmile bude uskutečněn převod všech pozemků 
na město, mohlo být zažádáno o finanční dotaci, aby rekultivace mohla být zahájena co nejdříve. 
 
8. Různé. 
Komise životního prostředí byla seznámena s možností získat finanční dotaci pro občany Královéhradeckého kraje tzv. 
Kotlíkové dotace. Žádosti se podávají Krajskému úřadu Královéhradeckého kraje již od 15.6.2022. 
 
Komise životního prostředí doporučuje v rámci přípravy úprav veřejných prostranství města počítat se zapojením nové 
výsadby dřevin druhem jírovec maďal, který v minulých letech byl převládajícím druhem dřevin zvláště v centru města. 
Jírovec má typický habitus, květy a olistění a je vhodný zvláště pro včely. 
 
Záměry na kácení městských dřevin 
I. 
Komisi byl předložen záměr na skácení řady dřevin druhu bříza bělokorá rostoucí v blízkosti pěšiny vedoucí k rekreačním 
objektům na Chrbech na městském pozemku parc. č. 951/1 v katastrálním území Červený Kostelec – jedná se o dřeviny 
rostoucí mimo les. Záměr kácení je předkládám z podnětu pana Jiřího Semeráka, tel.: 604 351 414, pana Ságnera a pana 
Januše, vlastníci v sousedství rekreační zahrádky a chatky. Dřeviny nebyly posouzeny v rámci Komplexního posouzení 
dřevin na území města (www.stromypodkontrolou.cz) a nejsou ani součástí pasportu zeleně města. Jedná se o pěšinu 
vedoucí v jiho-severním směru k zahrádkám na Chrbech v blízkosti svažitého pozemku parc. č. 952/3 v katastrálním území 
Červený Kostelec, který je lesním pozemkem, na kterém hospodaří Lesy České republiky, s. p.. V současné době na tomto 
lesním pozemku došlo k provedení mýtní těžby z důvodu kalamity kůrovce. Řada dřevin podél pěšiny na městském 
pozemku zůstala. V této řadě dřevin se nachází několik bříz bělokorých značně proschlých s rozsáhlými dutinami, které 
ohrožují okolí. V nedávné době již došlo k pádu jedné z bříz a k poškození oplocení rekreační zahrádky. Na dřevinách jsou 
také zřejmé narostlé plodnice dřevokazných hub. Dřeviny svým stav jsou nebezpečné pro okolí. Jejich kácení by se řešilo v 
havarijním režimu. 
Pracovní skupina komise životního prostředí doporučuje ke skácení posuzované dřeviny druhu bříza bělokorá rostoucí v 
blízkosti pěšiny vedoucí k rekreačním objektům na Chrbech na městském pozemku parc. č. 951/1 v katastrálním území 
Červený Kostelec. Posuzované břízy jsou neperspektivní, značně proschlé, napadené dřevokaznou houbou. Hrozí 
nebezpečí samovolného pádu stromů. 
 
II. 
Komisi byl předložen záměr na skácení jedné dřeviny druhu smrk ztepilý rostoucí v blízkosti ulice 5. května v Červeném 
Kostelci nedaleko rodinného domu č.p. 765 na městském pozemku parc. č. 887/3 v katastrálním území Červený Kostelec - 
jedná se o dřevinu rostoucí mimo les. Záměr kácení je předkládám z podnětu paní Jany Petrů, bydlící v uvedeném rodinném 
domě. Dřevina nebyla posouzena v rámci Komplexního posouzení dřevin na území města (www.stromypodkontrolou.cz) a 
není ani součástí pasportu zeleně města. Smrk je v současné době již poměrně vzrostlý a začíná překážet řádnému přístupu 



k uvedenému rodinnému domu. (V blízkosti dřeviny se nachází přístupová plocha k rodinnému domu). Navíc jsou zde určité 
obavy z případného pádu dřeviny a bezpečnostní rizika spojená se dřevinou. 
Pracovní skupina doporučuje ke skácení  dřevinu druhu smrk ztepilý rostoucí v blízkosti ulice 5. května v Červeném Kostelci 
nedaleko rodinného domu č.p. 765 na městském pozemku parc. č. 887/3 v katastrálním území Červený Kostelec s 
podmínkou náhradní výsadby keřů nebo trvalek na místě odstraněné dřeviny, která by vhodně doplnila zeleň rostoucí podél 
hranice pozemku.  
 
III. 
Komisi byl předložen záměr na skácení jedné dřeviny druhu jedle ojíněná rostoucí v ulici Zemědělská ve Lhotě za Červeným 
Kostelcem v Červeném Kostelci severně od rodinného domu č.p. 86 v jeho těsné blízkosti na městském pozemku parc. č. 
832/1 v katastrálním území Lhota za Červeným Kostelcem - jedná se o dřevinu rostoucí mimo les. Záměr kácení je 
předkládám z podnětu paní Hany Hepnarové, bydlící v uvedeném rodinném domě, tel.: 737590651, ze dne 31.5.2022 pod 
č.j.: 05999/2022/VYST. Dřevina nebyla posouzena v rámci Komplexního posouzení dřevin na území města 
(www.stromypodkontrolou.cz ) a není ani součástí pasportu zeleně města. Důvody ke kácení smrku jsou uvedeny v žádosti 
paní Hepnarové. 
Pracovní skupina doporučuje ke skácení  dřevinu druhu jedle ojíněná rostoucí v ulici Zemědělská ve Lhotě za Červeným 
Kostelcem v Červeném Kostelci severně od rodinného domu č.p. 86 v jeho těsné blízkosti na městském pozemku parc. č. 
832/1 v katastrálním území Lhota za Červeným Kostelcem. S podmínkou kácení v období vegetačního klidu, nejlépe v 
období "Dušiček", aby bylo možné využít chvojí. 
 
IV. 
Komisi byl předložen záměr na skácení dvou dřevin druhu trnovník akát (trnovník bílý) rostoucí ve Smetanových sadech v 
blízkosti komunikace vedoucí z ulice Komenského do Lipek – kolem sokolovny na městském pozemku parc. č. 987/1 v 
katastrálním území Červený Kostelec – jedná se o dřeviny rostoucí mimo les. Park Smetanovy sady je registrovaný 
významný krajinný prvek. Záměr kácení je předkládám z podnětu pana Ing. Emila Košuta, vedoucího odboru místního 
hospodářství. Důvodem je značné proschnutí dřevin v horní části korun a obavy z pádu suchých větví či celých dřevin. 
Kácení je záměr provést v havarijním režimu co nejdříve. Ke kácení dřevin je vydáno povolení pod č.j.: 06086/2013/VYST ze 
dne 4.9.2013, které nabylo právní moci dne 7.1.2014. Zatím ke skácení dřevin nedošlo. Kácení dřevin je vymezeno 
podmínkami - obdobím vegetačního klidu a obdobím mimo hnízdní období ptáků. Tzn.: že lze dřeviny skácet na základě 
uvedeného povolení nejdříve od 1.11.2022. Ale je záměr kácet dřeviny co nejdříve v havarijním režimu, a proto je tento 
záměr předložen k projednání do komise životního prostředí. Dřeviny byly posouzeny v rámci Komplexního posouzení dřevin 
na území města (www.stromypodkontrolou.cz) a jsou součástí pasportu zeleně města. 
Jedná se o dřeviny č. 2 a č. 3 - Smetanovy sady: 
strom č. 2, průměr kmene: 49 cm, obvod kmene: 154 cm, výška: 20 m, fyziologické stáří: dospělý strom, perspektiva: 
krátkodobě perspektivní, poznámka: infekce báze kmene, suchý vrchol, vitalita: výrazně zhoršená, stabilita: dobrá, zdravotní 
stav: výrazně zhoršený, nasazení koruny: 2 m, navržená pěstební opatření: řez bezpečnostní - naléhavý zásah, redukce 
obvodová 20% - naléhavý zásah, datace popisu: 1.10.2019. 
strom č. 3, průměr kmene: 35 cm, obvod kmene: 110 cm, výška:  20 m, fyziologické stáří: dospívající strom, perspektiva: 
krátkodobě perspektivní, poznámka: infekce báze kmene, infekce kmene, suchý vrchol, vitalita: výrazně zhoršená, stabilita: 
dobrá, zdravotní stav: výrazně zhoršený, nasazení koruny: 8 m, navržená pěstební opatření: řez bezpečnostní - naléhavý 
zásah, redukce obvodová 20% - naléhavý zásah, datace popisu: 1.10.2019. 
Pracovní skupina doporučuje ke skácení dřevinu druhu trnovník akát (trnovník bílý) strom č. 3 rostoucí ve Smetanových 
sadech v blízkosti komunikace vedoucí z ulice Komenského do Lipek – kolem sokolovny na městském pozemku parc. č. 
987/1 v katastrálním území Červený Kostelec. U druhého posuzovaného trnovníku akátu – stromu č. 2 doporučujeme 
provést bezpečnostní řez s redukcí koruny. Strom roste na stanovišti, kde má prostor,  obráží mladými výhony, má dobrou 
stabilitu, je významný  jako součást parku i z hlediska pastvy pro včely. 
 
Komise životního prostředí doporučuje provést kontrolu všech projednaných záměrů ke kácení městských dřevin 
ve volebním období 2018 – 2022, zda pro záměr kácení bylo vydáno povolení v souladu se zákonem a případně zda 
již kácení proběhlo. 
 
Předseda komise životního prostředí pan Matyska poděkoval všem členům komise za jejich spolupráci na činnosti 
komise ve volebním období 2018 – 2022.  
 
Jednání bylo ukončeno v 18:30 hodin. 
 
Příští jednání komise životního prostředí se uskuteční po komunálních volbách v roce 2022.  
Zapsal dne 7.6.2022 Štěpán Křeček, tajemník komise 
Ověřil: Tomáš Matyska, předseda komise 


